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Päijänteen Metsänhoitoyh-
distys otti ensimmäisenä 
MHY:nä käyttöön metsän-

hoitoyhdistyksille suunnatun toimin-
nanohjausjärjestelmän Leafpointin, 
jolla se tehostaa entisestään myös 
Kuution käyttöä. Päijänteen uuteen 
metsäjärjestelmään saatiin syksyllä 
valmiiksi kaksisuuntainen rajapinta, 
jolla Kuutio liittyy nykyistä kiinteäm-
min metsänhoitoyhdistyksen omaan 
toimintaan.

Uudesta ratkaisusta odotetaan 

merkittäviä tuottavuushyötyjä. Aiem-
min oli mahdollista tarjouspyyntöjen 
lähettäminen kaikille ostajille nappia 
painamalla luotettavasti – nyt myös 
puukaupan ostotarjoukset siirtyvät 
automaattisesti järjestelmien välillä 
Päijänteen MHY:lle. 

- Yhteinen kaksisuuntainen raja-
pinta helpottaa ja nopeuttaa toimis-
totyötä. Se vapauttaa toimihenkilöitä 
tekemään enemmän suoraa asiakas-
työtä metsänomistajien kanssa. Ajan-
säästö on selkein hyöty, mikä tulee 

näkymään tuottavuuden kasvuna. 
Lisäksi luotettavuus lisääntyy, koska 
virheiden tekemisen mahdollisuu-
det vähenevät merkittävästi meidän 
toimihenkilöillä, Päijänteen MHY:n 
toiminnanjohtaja Petri Takalo kertoo. 

Päijänteen MHY on Kuutiota ke-
hittävän Suomen Puukauppa Oy:n 
osakas ja se aloitti Kuution hyödyn-
tämisen heti palvelun lanseeraus-
vaiheessa keväällä 2017. Kuutiossa 
rajapinta on ollut valmiina alusta 
asti ja nyt Päijänne sai käyttöönsä 

Kuutio on maailman ensimmäinen kaikille avoin ja tasapuolinen sähköinen puu-
markkinapaikka, jota lähes kaikki puunostajat ja monet valtakirjakauppaa tekevät 
palveluntarjoajat nykyisin käyttävät. Parhaimmillaan Kuution avulla on tehty yli 40 
prosenttia yksityismetsien puukaupoista kuukausitasolla. Päijänteen Metsänhoitoyh-
distyksessä otettiin Kuution käytössä uusi tuottavuusloikka laajentamalla oman ja 
Kuution järjestelmän yhteensopivuutta.

P ä i j ä n t e e n 
Metsänhoitoyhdis-
tyksen toiminnan-
johtaja Petri Takalo 
on tyytyväinen, että 
kaksisuuntainen 
rajapinta Kuutioon 
toimii. - Odotamme 
uutta tuottavuus-
loikkaa, hän sanoo.
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järjestelmän, jolla tätä rajapintaa voi 
käyttää kattavasti. 

- Kuutio tarjoaa meille selkeästi 
kaksi väylää. Se on yhtäältä palvelu-
kanava metsänomistajille ja toisaalta 
tehokas työvälinealusta puukauppo-
jen kilpailuttamiseen, Petri Takalo 
sanoo. 

Suomen Puukauppa Oy:n toimitus-
johtaja Aku Mäkelä on tyytyväinen, 
että rajapintaratkaisu metsänhoitoyh-
distyksissä etenee. 

- Asiakaskyselyt ja saamamme pa-
laute kertovat, että kaikkein tyytyväi-
simpiä ammattilaisasiakkaita ovat ne, 
joilla tekniikka on molempiin suun-
tiin kunnossa. Ostajapuolella tilanne 
on parempi kuin yhdistyksissä. Jo nyt 
98 prosenttia tarjouspyynnöistä tulee 
tarjous tai vastaus Kuution kautta, 
Mäkelä kertoo. 

Kuution toimin-
taa pyörittävä Aku 
Mäkelä toivottaa 
erityisesti kaikki 
Metsänhoitoyhdis-
tykset palvelemaan 
metsänomistajia 
Kuution kautta ja 
hyödyntämään Kuu-
tiota valtakirjakau-
pan työvälineenä.

- Meillä myyjäpuolella on erittäin 
tärkeää, että tarjouspyyntöihin vas-
tataan, vaikka vastaus olisi kieltei-
nen. Se parantaa asiakaskokemusta 
sekä Kuution luotettavuutta ja te-
hokkuutta, Päijänteen Petri Takalo 
lisää. 

Päijänteen MHY:n jäsenmäärä on 
noin 5 000 metsänomistajaa, yksityis-
metsänomistajien metsien pinta-ala 
on noin 270 000 hehtaaria ja hak-
kuusuunnite on noin 1,5 miljoonaa 
kuutiota vuodessa. Korjuupalvelun 
kautta kulkee noin 350 000 kuutiota 
vuodessa. Petri Takalo ei usko, että 
tilanne juuri muuttuu, vaikka UPM:n 
Kaipolan tehdas suljettaisiin, kuten 
on ilmoitettu. 

- Puun kysyntä tuskin muuttuu, 
mutta puuvirrat ohjautuvat eri lai-
toksille. Mielenkiinnolla odotan, mitä 

Jämsänkoskella tapahtuu. Siirretään-
kö UPM sanomalehtipaperin tuotan-
toa sinne, Takalo pohtii?

Vaikka kaksisuuntainen rajapinta 
on ollut käytössä vasta vähän aikaa, 
käyttäjät ovat tyytyväisiä. Korona-
aika on lisännyt digitaalisten etäpal-
velujen suosiota, mutta kasvokkaisia 
kohtaamisia ei ole unohdettu. 

- Kuutio on helpoin tapa kilpailut-
taa puukaupat, mutta metsänhoitoon 
liittyy paljon muuta, jolloin on hyvä 
tavata ja keskustella kasvokkain. Jär-
jestämme tapaamiset ensisijaisesti 
metsässä, jolloin turvaväleistä on 
helppo pitää huolta. Koronasta huo-
limatta työt metsissä eivät pysähdy, 
Petri Takalo kertoo. 

Alueellinen ja ajallinen vaihtelu on 
Kuution käytössä ollut suurta etenkin 
metsänhoitoyhdistysten valtakirja-
kaupan osalta. Kuution toiminta on 
keskittynyt alkuvuosina siihen, että 
kaikki metsäalan ammattilaiset saa-
vat hyötyjä Kuutiosta puukauppojen 
kilpailuttamisessa.

- Haluamme kaikki metsänomis-
tajia palvelevat ja puukaupassa mu-
kana olevat tahot, kuten erityisesti 
metsänhoitoyhdistykset Kuution 
käyttäjiksi, koska hyödyt ovat niin 
ilmeiset kaikille osapuolille, Aku 
Mäkelä sanoo. 

Metsänomistajille Kuution käyttö 
on maksutonta ja metsänomistaja 
voi päättää itse, että valtuuttaako 
metsänhoitoyhdistyksen tai muun 
metsäpalveluyrityksen kilpailutta-
maan puukaupat vai kilpailuttaako 
puukaupat omatoimisesti. Kuutiota 
avulla puukaupat tehneistä metsän-
omistajista 99 prosenttia aikoo hyö-
dyntää Kuution myös seuraavissa 
puukaupoissa. Luonnonvarakeskuk-
sen Metsänomistaja 2020-tutkimuk-
sen mukaan kaikista metsänomista-
jista puolet harkitsee Kuution käyttöä 
tulevaisuudessa. 


